
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2006-12-14, § 28 

 
 Tid: 14 december 2006 kl 15.00 – 15.35 
   
 Plats: Gamla Biblioteket, Tekniska nämndhuset 
   
 Justerat: 21 december 2006 
  

 
 
Mikael Söderlund  Leif Rönngren 

  
 
Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mikael Söderlund (m), ordförande 
Leif Rönngren (s), vice ordförande 
Helena Bonnier (m) 
Ulf Fridebäck (fp) 
Karin Hanqvist (s) 
Gabriel Marawgeh (kd) 
Åsa Romson (mp) 
Kajsa Stenfelt (v) 
Anna Wersäll (m) 

 
Ersättare 

 Per Hallerby (fp), tjänstgörande 
Kenneth Nilsson (s), tjänstgörande 
Gunnar Sandell (s), tjänstgörande 
Ewa Schenström (m), tjänstgörande 
Ann-Marie Strömberg (-) 
Torkel Tigerschiöld (mp) 
Camilla Thorstensson (kd) 

 
Tjänstemän 

 Markdirektören Göran Långsved och nämndsekreteraren Hans Engstrand. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Lars Fränne,  Bengt Hjelm, Gunnar 
Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson, Torsten Samuelsson samt borgarrådssekreterarna från 
roteln Ylva Lageson och Magnus Thulin. 

 
  

 
 
 
 
 



  

§ 28 
Utredning av alternativa lägen för bergmaterialhantering  med betongstation för 
fastigheten Rostugnen 6 i Ulvsunda 
Dnr M2005-514-00254 
Bordlagt 16 november 2006 nr 16 
Protokollsutdrag 
 
Markkontoret m fl hade den 19 oktober 2006 avgivit gemensamt tjänsteutlåtande i 
rubricerade ärende, till vilket hänvisas. I ärendet förelåg även skrivelser från Per 
Wallberg den 1 november 2006, Odd Steijer den 4 november 2006, Johan Tisell den 5 
november 2006, Cecilia Obermüller den 5 november 2006, Johan Tisell den 5 
november 2006, Kim Björklund den 6 november 2006, Eva och Christer Franzén den 
6 november 2006, Helena Bjurling den 6 november 2006, Christina Falk den 6 
november 2006, Jan Warnroth den 5 november 2006, Kerstin Alfheim den 7 november 
2006, Brf Rostugnen, Tackjärnet och Udden den 31 oktober 2006, 
Bostadsrättsföreningen Järnheden inkommen den 9 november 2006, Theres Hagberg 
den 7 november 2006, Ola Gränshagen den 9 november 2006, Henri Seppänen den 8 
november 2006 och familjen Elisabet Carlsson inkom den 10 november 2006, Achim 
Wild den 17 november 2006, Leslie Kippen 20 november 2006, Arbetsgruppen 
Ulvsunda strand 21 november 2006, Susanne Landin av den 11 december 2006, Lars 
Landin av den 11 december 2006 och Annika Lindeborg av den 12 december 2006. I 
tjänsteutlåtandet föreslogs – vad avser marknämnden – enligt följande: 
 
 Marknämnden godkänner utredningen. 
 
Yrkanden 
 
Bifall yrkades till kontorens förslag. 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga K1. 
 
Beslut 
 
Marknämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, enligt kontorens 
förslag d v s 
 
 Marknämnden godkänner utredningen. 
 
Reservation 
 
Ledamoten Åsa Romson (mp) enligt det av henne framställda yrkandet. 
 
Särskilt uttalande 
 
Vice ordföranden Leif Rönngren (s), ledamöterna Karin Hanqvist (s) och Kajsa 
Stenfelt (v) samt tjänstgörande ersättarna Kenneth Nilsson (s) och Gunnar Sandell (s) 
enligt bilaga K2. 
 
Ersättaryttrande 
 
Ersättaren utan rösträtt Ann-Marie Strömberg (-) enligt bilaga K3. 
 



  

 
 
 
    Vid protokollet 
    Hans Engstrand 
 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
 
_________________________________ 



  

 
   Tillhör § 28, bilaga K1  
 
   Marknämnden 2006-12-14 
 
   Ärende nr 28 
 
    Rostugnen 6 
 
    Åsa Romson (mp) 
    Torkel Tigerschiöld (mp) 
 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
Att eftersom bygglov redan är givet nämnden uttalar följande:  
 
Det är av stor allmän betydelse för staden att tunga transporter till betongindustrin kan 
ske med båt. Staden måste därför planera för att teknisk verksamhet kan förläggas så att 
det går att försörja med båt. Samtidigt är det viktigt att denna typ av industri förläggs så 
att den inte stör bostadsområden. Fastigheten Rostugnen 6 är olämplig för lokalisering 
av betongverksamhet med tanke på den tunga trafik och övriga störningar som 
verksamheten leder till för kringboende särskilt med tanke på barns väg till och från 
förskola och skola. På Gjutmästaren 9, även den försörjningsbar från vattnet, går det 
däremot att förlägga betongindustri utan att det stör boende. Området på Gjutmästaren 9 
bör iordningställas för detta snarast. 
 
 
 
 
 



  

 
   Tillhör § 28, bilaga K2 
 
   Marknämnden 2006-12-14 
 
   Ärende nr 28 
 
   Utredning av alternativa lägen för 
   bergmaterialhantering med  
   betongstation för fastigheten 
   Rostugnen 6 i Ulvsunda 
 
   Leif Rönngren m fl (s) 
   Kajsa Stenfelt (v) 
 
 
 
 
Särskilt uttalande 
 
Socialdemokraterna deltar inte i beslutet med hänvisning till tidigare yrkande om 
återremiss, samt att stadsbyggnadsnämnden redan avgjort frågan utan att invänta 
marknämndens yttrande. Det senare har nämndens ledamöter kunnat läsa om i media. 
Detta är ett märkligt förfaringssätt som sätter de demokratiska reglerna åt sidan. 
Remissyttranden är en viktig del och grund inför ställningstaganden i de olika 
nämnderna, speciellt eftersom de olika nämnderna har olika funktion och att 
förvaltningarna har olika kompetens. 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 



  

 
   Tillhör § 28, bilaga K3 
 
   Marknämnden 2006-12-14 
 
    Ärende nr 28 
 
    Utredning av alternativa lägen för 
    bergmaterialhantering med 
    betongstation för fastigheten 
    Rostugnen 6 i Ulvsunda 
 
    Ann-Marie Strömberg (-) 
 
 
Ersättaryttrande 
 
Marknämnden borde ha beslutat enligt följande 
 
att  avslå kontorens förslag, 
 
att  påbörja detaljplanearbete för fastigheten Gjutmästaren 9 och angränsande 
fastigheter 
      för att möjliggöra lokalisering av grusupplag och betongstation inom området, samt 
 
att  anföra följande: 
 
Gjutmästaren och angränsande fastigheter är en mycket bättre lösning för lokalisering 
av grusupplag och betongstation än Rostugnen. 
 
Jehanders verksamhet har speciella behov av sjönära läge och möjlighet till sjötransport 
och därtill med någorlunda centralt läge. Dessa behov måste tillgodoses för att inte 
staden skall belastas av ytterligare tunga transporter på vägnätet. 
 
Förslaget att lokalisera grusupplag och betongstation till fastigheten Rostugnen har 
väckt stor och berättigad oro hos de boende i närområdet och även berörd 
stadsdelsnämnd (Bromma) har motsatt sig förslaget. Detta skall respekteras. 
 
 
 
 
   
 
 
 


